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Betreft Gezamenlijke brief InEen, LHV, NHG en PFN inzake

Corona Opt-in

Geachte Correspondentie uitsiuitend

richten aan het retouradres

met vermelding van de

Op 9 juli 2020 heeft u as[EEE =n de Landelijke Huisartsenvereniging datum en het kenmerk van

(LHV), en mede namens InEen, het Nederlands Huisartsengenootschap (NHG) en ~~
deze brief

de Patiéntenfederatie Nederland (PfN), mij een brief geschreven over hoe u tijdens
de COVID-19 pandemie patiénten zo goed mogelijk wil kunnen opvangen en de

noodzakelijke zorg wil kunnen bieden. U gaat in dit kader specifiek in op de

Corona Opt-in en uit uw zorgen over het eventuele opheffen van deze maatregel.
In deze brief reageer ik op hetgeen u naar voren heeft gebracht.

Bijlage(n)

Ik heb begrepen dat er de afgelopen tijd op ambtelijk niveau intensief met de

betrokken partijen is gecommuniceerd. Daarin zijn de punten uit uw brief ook naar

voren gekomen. Op 9 september jongstleden is er een overleg geweest met

juristen vanuit het veld en van mijn departement over de gegevensuitwisseling bij

spoed. Daarin is onder meer besproken dat er uitdrukkelijk toestemming nodig is

voor het raadpleegbaar maken van (delen van) het dossier, waaronder ook wordt

begrepen het klaarzetten van gegevens voor onbekend later gebruik door nog

onbekende zorgverleners.

U geeft aan dat u het noodzakelijk vindt om de Corona Opt-in te continueren. U

wilt tijdig op de hoogte worden gebracht over de verlenging, opschorting of

intrekking van deze maatregel.
Zoals u weet betreft het hier een tijdelijke maatregel die door de Autoriteit

Persoonsgegevens (AP) en het Openbaar Ministerie (OM) worden gedoogd. Uw

bijdrage is essentieel om noodzaak en proportionaliteit van de door u gewenste

tijdelijke Corona opt-in te continueren. U geeft mij een aantal overwegingen mee

ten aanzien van de noodzaak van het voortzetten en op termijn verantwoord

afschalen van de Corona Opt-in:
- U geeft aan dat de afgeschaalde noodvoorzieningen in ziekenhuizen en de

huisartsenzorg door het opschalingsplan van het Landelijk Netwerk Acute Zorg bij
een tweede golf snel weer opgebouwd kan worden. U geeft daarbij dat het dan

van cruciaal belang is dat de professionele samenvatting (PS) nog steeds snel ter

beschikking kan zijn van de behandelend artsen. De PS omvat belangrijke

gegevens die bij triage en behandeling nodig zijn.
- De huisartsenzorg voor COVID-19 verdachte patiénten is op veel plaatsen nog
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steeds gescheiden van de reguliere huisartsenzorg, waardoor de behoefte aan de

PS -

afkomstig van de eigen huisarts - aanwezig blijft. Renmark

- De tijd die het heeft gekost om een noodvoorziening te treffen voor de Corona 1742324-209934-DICIO

Opt-in, is ook nodig om de voorzieningen weer af te breken en - bij een nieuwe

golf
—

weer op te bouwen. Er zit geen aan- uitknop op de technische

voorzieningen.
- De Taskforce Corona Opt-in onderzoekt onder welke voorwaarden een passend
alternatief mogelijk is. Dan zouden de Corona Opt-in maatregelen afgebouwd
kunnen worden. U stelt dat een Algemene Maatregel van Bestuur (AMvB) die een

steviger juridische basis onder de uitwisseling van gegevens tijdens de COVID-

pandemie legt, ook betekent dat de Corona Opt-in maatregelen afgebouwd
zouden kunnen worden.

- Tot slot geeft u aan dat daar waar mogelijk altijd vooraf aan de patiént op de

huisartsenpost (HAP) of de spoedeisende hulp (SEH) toestemming wordt gevraagd
voor het opvragen van medische gegevens. Daarmee waarborgt u de privacy van

de patiént, en dit stelt (huis)artsen in staat hun medisch beroepsgeheim te

doorbreken.

Ik wil benadrukken dat ik het verzoek van de Taskforce Corona Opt-in om bij

spoed relevante informatie uit de PS van patiénten die mogelijk besmet zijn met

COVID-19 digitaal voor de HAP of SEH raadpleegbaar te maken, onderschrijf.

Gegeven de aard en snelheid van de verspreiding van COVID-19 was spoedige

implementatie van de maatregel genaamd de ‘Corona Opt-in‘ belangrijk om goed

geinformeerd, goede zorg te kunnen bieden. De goede samenwerking tussen de

Taskforce, mijn ministerie en andere partijen bleek waardevol in de

totstandkoming van deze tijdelijke maatregel en daarmee het ontlasten van de

zorg.

De maatregel is, zoals u weet, omkleed met waarborgen om de privacy van de

patiént te beschermen. Het gaat immers om de uitwisseling van medische

gegevens, welke zeer gevoelig zijn. In het proces om tot de Corona Opt-in te

komen hebben de AP en het OM daarom terecht benadrukt dat indien mogelijk

patiénten om toestemming gevraagd moet worden op het moment van raadplegen
van huisartsgegevens. De gedoogsituatie die de maatregel Corona Opt-in

bewerkstelligt - namelijk dat in een elektronisch uitwisselingssysteem vooraf

relevante gegevens voor SEH- en HAP- artsen beschikbaar worden gesteld zonder

dat de patiént vooraf toestemming heeft gegeven voor het beschikbaar stellen -

mag daarbij alleen voortduren als dat echt noodzakelijk is. Verder moet

gedurende de gedoogsituatie bezien worden of er minder verstrekkende

alternatieve mogelijkheden zijn. Dit komt ook tot uitdrukking in de brief die de AP

mijn voorganger stuurde op 28 mei jl. De AP geeft aan uiterlijk 1 oktober opnieuw
te bezien in hoeverre de voortzetting van de Corona opt in te rechtvaardigen is.

Voorafgaand aan dat besluit zal ambtelijk in september contact zijn met de AP.

Het virus is voorlopig nog niet klaar met ons. Dat betekent echter niet dat

automatisch de Corona Opt-in zonder meer kan worden verlengd. Ik heb uw hulp
en die van de Taskforce Corona opt-in daarvoor nodig. Met uw inbreng kunnen

mijn medewerkers bij de AP de noodzaak van voortzetting van de maatregel

beargumenteren. En daarmee naast de AP ook de Raad van State en het

parlement overtuigen dat de AMvB -

waarmee de maatregel van de Corona Opt-in
van een juridische basis wordt voorzien —

noodzakelijk is. Daarbij is het tevens

essentieel dat er voldoende waarborgen zijn om oneigenlijk gebruik tegen te gaan.

Naast de tijdelijke maatregel, werken we tegelijkertijd samen aan een
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alternatieve, duurzame oplossing. Hierbij denk ik onder meer aan het regelen van

toestemmingen voor het beschikbaar stellen van de PS in spoedeisende situaties.

Ik werk graag met u en andere partijen in de zorg aan een duurzame oplossing. Ik

vind het namelijk — net als mijn voorganger! -

wenselijk dat in geval van spoed
relevante gegevens van een patiént op de SEH raadpleegbaar zijn.

Tot slot acht ik het van groot belang dat er nu ook al aan de mensen die nog geen

keuze kenbaar hebben gemaakt gevraagd wordt om uitdrukkelijk toestemming om

hun medische gegevens raadpleegbaar te maken. Zodat ook na de Corona Opt-In
van meer mensen mét hun toestemming gegevens gedeeld kunnen worden tussen

zorgverleners in geval van spoed. Ik heb gelukkig al voorbeelden gezien van

huisartsen die in hun wachtkamers wijzen op de mogelijkheid om vooraf

toestemming te geven. Dat hoeft niet altijd persoonlijk in het gebouw van de

huisarts, maar kan in veel gevallen ook via de website van volgjezorg.nl. Wanneer

de Taskforce en andere betrokken veldpartijen van mening zijn dat mijn ministerie

hier behulpzaam bij kan zijn, verneem ik dit graag.

Ik kijk er naar uit om de constructieve samenwerking van alle partijen voort te

zetten, zodat we - naast de tijdelijke Corona Opt-in maatregel - 66k

samenwerken aan een duurzame oplossing.

Hoogachtend,

de minister voor Medische Zorg
en Sport,

T. van Ark

!
Kamerstuk 27 529, nr. 214
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